
Haastattelija: 

I.1. Mitä se silloin kun teidät nimitettiin tutkijaprofessoriksi, niin mitä se henkilökohtasesti teille 

merkitsi? 

 

Haastateltava: 

Oikeestaan se merkitsi tutkijanuran huipennusta. Minähän olin ollut yliopiston sanotaan 

professorinvirassa, samassa professorivirassa jo... mä tulin vuonna -64 alusta. Ja tutkijaprofessuuri 

alko -87. Mitä siitä tulee... yli 20 vuotta hyvinkin. Välillä olin yliopiston hallinnossakin sekä 

tiedekunnassa että olin vähän keskushallinnossa. Mutta sitten minä jätin ne jo 70-luvun 

puolivälissä. Oikeastaan minulla alko sanotaan erinomaisen hyvä tutkimuskausi... Suoraan sanoen 

73-74 20 vuoden jälkeen mä sain Amerikan stipendin. Mä olin vuoden ja ikäänkuin se oli 

eräänlainen uudelleensyntyminen jos mä suorastaan sanon, koska mä pääsin rutiineista eroon. Ja 

minä olin 10 vuoden ajan mielestäni hyvässä vedossa - tai toistakymmentä vuotta - ja tämä 

tutkijaprofessuuri vapautti minut rutiineista sitten ikäänkuin tekemään tutkimusta päätoimisesti ja 

pääsemään niin pitkälle kun minä nyt sitten pystyin pääsemään. Ja osittain se oli sattumaa. 

Samoihin aikoihin tai juuri kun tulin tutkijaprofessoriksi niin pikkusen ennen olin varsinaisesti tullu 

mukaan tommoseen kansainväliseen vertailevaan projektiin. Ja siinä suhteessa tämä 

tutkijaprofessuurikausi - se oikeastaan jatkuu sitten vieläkin - oli sitäkin hedelmällisempi. 

 

Haastattelija: 

Edustatte valtio-oppia. Oliko tällä tutkijaprofessuurilla jonkinlaista vaikutusta tieteenalan 

arvostukseen tai kehittymiseen. No tietysti sitä kautta, että te pystyitte päätoimisesti sitten 

toimimaan. 

 

Haastateltava: 

Siis minä tulin tutkijaprofessoriksi... Kyllä kai se osittain siihen vaikutti tai aika paljonkin se, että 

ketään valtio-oppineita ei siihen asti ollut ollut. Olin itse aikasemmin Akatemian toimikunnassa niin 

tiedän, että kyllähän siinä semmonen reviiriajattelu on. Enpä tiedä, ei kai se tieteenalalla niin 

hirveitä muuta merkinnyt. Mä luulen, että kai se toi tätä tieteenalaa esille ulkopuolella ehkä jossain 

määrin tiedeyhteisössä ja Akatemian toimikunnassa. Yhteiskuntatieteellähän ei ole monta 

tutkijaprofessoria yhdellä kertaa. 
 


